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La CUP sempre hi és

1 d’octubre 2017
El dia que ho va canviar tot

Unitat, República Catalana
1-0: Autodeterminació, 

SOM POBLE, Ho tornarem a fer!

3-0: Sant Celoni 
surt al carrer per la 
Democràcia

Concentracions i vaga 8 novembre: 
Llibertat presos polítics i exiliats



La CUP pren la iniciativa

2015 “La Diada de la independència”, amb Lluc Peláez, 
Manel Delgado i Mariona Pascual

2016 Mireia Boya i Antonio Baños, presenta Jaume Turón. 
“Viure vol dir prendre partit”, aquest era l’eslògan amb el qual 
les CUP d’arreu del país van fer Campanya pel Sí al referèn-
dum de l’1 d’octubre. Centenars d’actes per tot el territori. A 
Sant Celoni, bolcats amb el Referèndum!

Actes previs a l’1 d’octubre 2017
1 setembre:“El dret a l’autodeterminació”, amb August Gil 
Matamala i Marc Sanjaume. Presentat per Xavier Alfaras.

9 setembre: “L’1 d’octubre guanyem la República”, amb 
Jaume Soler ‘Nic’, Jordi Borràs, Pilar Castillejo i Mariona Pas-
cual.

Dies que duraran anys
2018 Inauguració de la plaça 1 d’Octubre i del parc de l’1 
d’Octubre de la Batllòria
La plaça i el parc de l’1 d’Octubre són un al·legat a la democràcia, 
un homenatge a tota la gent que va fer possible el referèndum i va 
convertir l’1-O en una jornada històrica.

En el marc de revisió del nomenclàtor 
municipal, el Ple va aprovar canviar el 
nom de la plaça del Comte del Mont-
seny per plaça de l’1 d’Octubre, amb 
els vots de la CUP, PdCat i ERC, i en 
contra del PSC i ICV. 
Alhora el Consell del Poble de la Bat-
llòria va decidir el mateix amb el parc 
infantil de davant el carrer Major, ba-
tejat com a parc de l’1 d’Octubre.



La CUP pren la iniciativa

Per la República catalana dels drets socials
Presentació de “Dies que duraran anys”, 
de Jordi Borràs
Amb l’autor, l’advocada Marta Bolinches i 
el regidor Jaume Turón. Presentat per Eva 
Calvet.

‘Educar sense por’, acte 
de suport als professors de 
l’institut El Palau de Sant 
Andreu de la Barca acusats 
de delictes d’odi arran de 
l’1-O.
Amb el portaveu dels 
professors Josep Lluís 
Alcázar i el professor Ig-
nasi Charles. Va presen-
tar Andrea Peña.

‘Urnes contra règim. L’enganyifa 
de la transició i la continuïtat del 
franquisme’
Xerrada amb l’historiador Xavier Diez, per 
presentar la jornada ‘Tombem el règim del 
78’ (2 octubre 2018).

Tombem el règim del 78
Construïm la República catalana dels drets socials
Amb motiu dels 40 anys de la Constitució espanyola, vam celebrar un acte per reforçar el 
procés d’autodeterminació català com a eina per acabar amb el règim del 78 i tot el que 
suposa a nivell de negació de drets socials i nacionals i llibertats (6 desembre 2018).

Amb Albert Noguera, Laia Serra, Gabriela Serra, Quim Arrufat, Elena Paluzie, Floren Aoiz, 
Dolors Sabater, Mireia Boya, Albert Botran i Albano Dante Fachín.

Seguim caminant!



On és la piscina d’estiu? 
El més calent és a l’aigüera, i era la gran promesa d’aquesta legislatura. Som un del pocs 
municipis de la comarca sense piscina, una alternativa de lleure per a molts joves del 
poble que no tenen altres opcions. El projecte té un cost desmesurat (2 milions d’euros), 
cosa que la pot fer inassumible. No necessitem una piscina monumental!

I el Museu del Bosc?
Havia de ser l’aposta de la legislatura, un repte gegantí amb molta poca dosi de realitat. 
Un megaprojecte que ha quedat en no-res.

Institucional

1,4 M € executats dels 4,6 M € (30%)2016 

2017 

2018 

1,5 M € executats dels 6,7 M € (22%)

1,5 M € executats dels 9 M € (17%)

Pressupost disponible
Pressupost executat

Un govern encallat
L’equip de govern ha estat incapaç de tirar endavant gran part de les inversions, com ho 
demostren les liquidacions dels pressupostos del 2016, 2017 i 2018. Sabem que no és 
fàcil complir amb el 100% de les inversions previstes, però és inadmissible que cap any 
s’hagi superat el 30% d’execució.

Al juny del 2018 vam denunciar públicament que l’execució de les inversions del 2017 
era només del 22% a través d’un vídeo difós a les xarxes socials. Paral·lelament, el PSC-
PSOE tornava a pactar pressupostos amb el govern convergent.

Amb els resultats de l’execució d’inversions del 2018, ens trobem que es redueixen fins 
al 17%. Això significa que, dels gairebé 9 milions d’euros disponibles, només van ser ca-
paços de gastar-ne 1,5 milions i han deixat 7,5 milions al calaix.

1. Crear la Comissió Especial sobre la Transició Nacional 
que coordinarà l’Alcalde X
2. Impuls progressiu del sistema de recollida porta a portaX
3. Consulta sobre el sistema de recollida de residus 
porta a porta X
4. Programa de voluntariat ambiental al costat d’entitats del 
territori X
5. Pressupost en despesa social no executat X
6. Promoure incentius fiscals a les empreses del municipi que 
contractin celonins o celonines  X

7. Promoure campanyes de foment del consum de proximitat X
8. Millorar de la mobilitat reorientant el trànsit 
dels vehicles que es dirigeixen al Montseny X
9. Impulsar, al costat de les entitats, la creació d’empreses 
socials, que donin feina a persones en risc d’exclusió.X 
10. Fer el nou POUM X
11. Implantar un nou model de la gestió dels RRHH, 
basat en la coordinació i 
la transversalitat de les diferents àrees. X

Passa revista als compromisos 
de l’equip de govern adquirits el 2015

Psoevergènca



Les propostes 
de la CUP 

Un pas natural per accedir 
a peu o en bicicleta al Montnegre 
La CUP va proposar dues opcions de pas per travessar a peu o en 
bicicleta la C-35 i connectar el poble amb les urbanitzacions del 
Montnegre, el Molí de les Planes o els boscos de Vilardell (febrer 
2016). L’equip de govern es va fer seva la proposta. L’obra, però, no 
està feta.

El nou CAP es farà a la Forestal
Davant l’anunci que el nou CAP que projecta el Departament 
de Salut es faria al costat de l’hospital la CUP va proposar fre-
nar-ho i, entre tots els partits, trobar un lloc més idoni,  com 
els terrenys de la Forestal.
Finalment, en una reunió amb la direcció del CAP i represen-
tants de Salut, es va escollir aquesta ubicació, un espai que 
alhora permetrà donar vida al barri de les Illes Belles.

La municipalització de serveis: 
la neteja dels edificis municipals
Durant molt temps s’ha pensat que la gestió privada dels ser-
veis era millor que la pública, però en la majoria de casos no és 
així, a banda que surt més cara. Per això vam entrar una  mo-
ció per demanar que es municipalitzés el servei de neteja dels 
edificis municipals, una feina que, a més, fan sobretot dones 
(gener 2016). 

Per una fiscalitat més progressiva, presentem 
al·legacions a les ordenances fiscals 
Perquè volem una societat més justa, ens cal una fiscalitat més pro-
gressiva. Per això vam presentar al·legacions a les ordenances 2017: 
per modificar la bonificació de l’IBI de les famílies nombroses incor-
porant-hi les famílies monoparentals, els ajuts per pagar l’IBI i modi-
ficar el padró de categories de l’IAE.

El porta a porta és inevitable, avancem-nos!
El Ple aprova la moció de la CUP per implantar el sistema de porta a porta
La moció pretén capgirar el model de recollida de residus de Sant 
Celoni i la Batllòria i fer-ho a través del sistema porta a porta. La 
mesura també preveu millorar la recollida d’objectes voluminosos i 
la neteja de voreres i parcs, així com conscienciar sobre el civisme, 
controlar les femtes de gos que no es recullen i millorar la deixalleria 
(març 2019).



Com valoreu l’experiència d’aquests 
quatre anys?
Jaume De les experiències n’esperes que 
siguin enriquidores. En aquest cas ho ha 
sigut i espero que també hagi estat enriqui-
dor per al grup. La responsabilitat d’assumir 
reptes pel bé de la ciutadania és una cosa 
que ens hauria de motivar a tots com a part 
de la societat.
Mariona Comparteixo el que diu en Jaume. 
El repte, quan assumeixes aquesta respon-
sabilitat, és gran: retallar distàncies entre 
la gent i la política. Esforçar-te a fer polí-
tica amb P majúscula i dignificar-la en un 
moment on hi ha molta desconfiança amb 
la “classe política” i que fàcilment se’t pot 
posar al mateix sac. 

Com valoreu la feina institucional feta 
per la CUP?
Jaume La CUP ha fet un tasca institucional 
molt potent, ens hem erigit com a primera 
força de l’oposició des de l’inici. I des de la 
força limitada que tens com a grup d’opo-
sició hem estat capaços de condicionar 
l’equip de govern sobretot en termes educa-
tius, marcant pautes per millorar l’equitat 
educativa i la lluita contra el fracàs escolar. 
Sempre amb actitud proactiva, són propos-
tes que han rebut suport de l’equip de go-
vern i dels altres grups. 
Mariona La tasca de l’oposició no és massa 
agraïda, no vas a posar pals a les rodes, sinó 
que es tinguin en compte diferents mane-
res de fer i de veure el poble. Fer propostes 
concretes sobre la taula és molt enriquidor, 
i això a la CUP ho sabem fer: el pas soter-
rat per connectar les Borrelles amb el polí-
gon, fer un IBI més just, acostar el Soler de 
Vilardell a diferents barris, lluitar per tenir 
un poble més net i sostenible, unes bases 
d’ajuts socials que arribin a moltes més 
famílies... I aquesta legislatura, sobretot, 
també ha estat marcada pel Referèndum, 
una fita que va ser possible perquè les ins-
titucions i la gent van remar en la mateixa 
direcció. M’agrada pensar que l’equip de 
govern ha sabut que ens tenia al seu costat. 
  
Quins són els grans reptes que tenim al 
davant per als pròxims quatre anys?
Jaume Per mi educació i cultura van força lliga-
des i són els grans reptes que tota societat ha 
d’afrontar per assolir les grans transformacions 
socioeconòmiques que planteja el segle XXI. 

Mariona El gran repte, no només per a Sant 
Celoni i la Batllòria, crec que és l’envelli-
ment de la població. I això afecta moltes 
àrees: habitatge, serveis socials, sanitat, 
etc. El repte és majúscul i hem de saber 
donar-hi resposta. També cal donar resposta 
al jovent, a Sant Celoni no hi tenen espai i 
és una gran mancança. I tornar a dignificar 
l’espai públic! Cal abordar amb molta intel-
ligència l’incivisme i donar prioritat d’una 
vegada per totes a preservar l’entorn. No po-
dem ni volem esquivar la mala situació de 
la Policia Local de Sant Celoni, la seguretat 
-individual i col·lectiva- és un dret bàsic i 
ha de ser un servei públic.  

Mariona, com afrontes una segona 
legislatura?
Amb molta il·lusió. La CUP ha estat deci-
siva des del 2007, però ho hem fet des de 
l’oposició. Ara volem governar, hem arribat 
a aquesta conclusió, que potser sembla 
molt òbvia, però és així. Només estant al 
govern podrem desenvolupar els projectes 
que tenim i que han anat quedant al calaix 
perquè no teniem prou suport ni capacitat 
per executar-les. N’estem farts de posar 
propostes sobre la taula i no tirar-les enda-
vant nosaltres, perquè allò que proposes va 
perdent color i s’acaba fent una cosa que 
no reconeixes del tot: ens ha passat amb els 
horts municipals, amb les ordenances fis-
cals, amb la Policia Local, amb la recollida 
d’escombraries, etc. per posar alguns exem-
ples de totes les legislatures. Afronto una 
segona legislatura assumint el repte d’estar 
al capdavant de l’ajuntament. Estem prepa-
rats i preparades. Hi ha moltes coses a fer i 
ens hi volem posar ja. 
Jaume, quin ha es-
tat per tu el gran 
moment d’aquesta 
legislatura?
Sense cap mena de 
dubte, l’1 d’octubre 
i els dies posteriors, 
on Sant Celoni i la 
Batllòria demostra 
que davant d’un ob-
jectiu comú és capaç 
de treballar a l’uní-
son i dur a terme 
un referèndum amb 
èxit, tenint al davant 
un estat repressor 

disposat a tot. Va ser un dia on els barris 
i la Batllòria van tornar a sentir l’orgull de 
pertànyer a una comunitat i a un poble. 

Malgrat que la capacitat d’acció 
dels ajuntaments és ajustada, veieu 
possibilitats de generar polítiques 
transformadores?
Jaume No és fàcil, però sempre hi ha esclet-
xes des d’on poder incidir.  En medi ambi-
ent és on tenim més recorregut i marge de 
millora, i tot i això requereix de grans con-
sensos. Podem fer que millorin els serveis a 
la gent, però dins d’un marge estret. Tenim 
capacitat per introduir canvis educatius per 
fer-los més equitatius, un repartiment més 
progressiu dels recursos socials, inversions 
que vagin destinades a connectar els barris 
i la Batllòria i millorar-ne les condicions.

Mariona Si no estigués convençuda que es 
poden fer polítiques transformades no m’hi 
posaria! Crec que des dels ajuntaments es 
pot millorar la vida de moltes persones. La 
maquinària administrativa va a la contra, 
però hi ha escletxes, i ho sabem. Transfor-
mar pot ser que una persona gran pugui se-
guir vivint a casa seva ajudant-la a mante-
nir la seva autonomia. Transformar pot ser 
que totes les famílies puguin optar a portar 
els fills a la llar d’infants. Lluitar perquè 
els i les nostres joves no hagin d’exiliar-se 
a la ciutat per la seva orientació sexual o 
la identitat de gènere... Un ajuntament no 
decideix el salari mínim, ni legisla sobre el 
preu del lloguer... però hi ha marge per im-
pactar en la vida de la gent.

CONVERSA AMB ELS REGIDORS 
Mariona Pascual i Jaume Turón



Contra la 
segregació 

escolar 
i per l’equitat 
Perquè tots els infants tinguin les 
mateixes oportunitats educatives

Millorem l’accés al Blauet
Hem fet efectives dues mesures transcen-
dentals gràcies a una moció de la CUP: 
ampliar els criteris d’accés a l’escola 
bressol i que els preus es fixin en funció 
de la renda. 
Perquè la recerca educativa demostra els 
beneficis especialment rellevants de l’es-
colarització 0-3 anys, un aspecte essen-
cial per als infants d’entorns socials més 
desfavorits (novembre 2018) . 

El bus escolar del Soler de 
Vilardell
El bus és una realitat gràcies a la insis-
tència de la CUP, juntament amb l’AFA de 
l’escola Soler de Vilardell, perquè hi ha-
gués un sistema de transport escolar que 
contrarestés el greuge de tenir una tercera 
escola pública lluny del centre del poble i 
garantís l’heterogeneïtat escolar necessà-
ria (novembre 2016).

Frenem el fracàs escolar i 
millorem l’èxit escolar
Aquesta moció de la CUP preveu mesu-
res per capgirar les conseqüències del 
fracàs escolar tant a nivell personal com 
col·lectiu. Per això es compromet a esta-
blir un Pla local per a la Millora de l’Èxit 
Educatiu i contra el Fracàs Escolar, po-
tenciar el suport a l’estudi a través de Ta-
llers d’Estudi Assistit (TEA) i augmentar 
els recursos per a l’oferta formativa (gener 
2019).

Sant Celoni i la Batllòria, vila antifeixista!
El Ple mostra el compromís dels grups municipals de no pro-
moure o recolzar els discursos populistes, feixistes i racistes 
que incentiven l’odi contra les persones migrants, les víctimes 
de la violència masclista, la comunitat LGTBI o la diversitat 
religiosa (gener 2019).
Per això es modifiquen les ordenances relatives a l’ocupació de 
la via pública.

La CUP aconsegueix aquestes tres millores imprescindibles en matèria educativa gràci-
es a propostes molt treballades i presentades en forma de moció al Ple. 

Les propostes 
de la CUP 



Lluites compartides

Sant Jordi 2017 amb La Clau i l’Assemblea 
de Joves de Sant Celoni (AJSC)
Campanya “Per una Festa Major descentralit-
zada” durant la Festa Major 2016.
Amb La Clau i l’Assemblea de Joves de Sant 
Celoni

La CUP amb, la Clau i l’AJSC
Compartir les lluites i fer visible i reivindicar 
la feina de milers de persones anònimes que 
treballen pel bé col·lectiu i que han contri-
buït a construir un barri, un poble, un país i 
un món millor.
Per això, formem part del projecte de La Clau 
que obri tots els panys. 14 col·lectius, cente-
nars de mirades i, sobretot, molta lluita.

“Un temps, una estima, una idea”. 
Un homenatge a Ovidi.
Amb David Fernàndez, David Caño i 
Borja Penalba.

La CUP amb la Vaga Feminista del 8M
Les dones feministes del Baix Montseny s’han mobilitzat amb debats i activitats per com-
memorar el 8M i desplaçar-se juntes fins a la manifestació de Barcelona (8M 2019).

Volem votar! amb Súmate 
Acte a favor del referèndum amb Antonio 
Baños (Súmate) i Gabriela Serra (CUP). 
Conduïts per Sara Gonzàlez.

Formació i prevenció en 
violències masclistes 
La Festa Major 2018 va 
ser la primera en què es va 
aplicar el protocol contra 
violències masclistes en 
espais festius, redactat pel 
col·lectiu Gita de bruixa.



Projecte Barris
Connectem els barris i la Batllòria

Per la CUP treballar i potenciar els barris de Sant Celoni 
i el poble de la Batllòria és un objectiu prioritari. És en 
aquests espais on hi ha més proximitat entre el veïnatge, 
on s’acumula coneixement i sentiment de pertinença. 
Perquè ser de l’avinguda de la Pau, de Sant Ponç o de 
les Borrelles, per molts celonins i celonines té molt de 
sentit.
I és a través d’aquest marc urbà i humà que l’administra-
ció s’ha d’acostar a la gent i oferir més i millors serveis.
Els volem conèixer a fons i, per això, des del 2016 els 
estudiem, els radiografiem, per posar-nos a la pell de 
tots els seus veïns.



Projecte Barris
El poble de la Batllòria: passat, 
present i futur

Fa una mica més de 90 anys que la Batllòria va ser annexionada 
a Sant Celoni (1927), un greuge que es va intentar superar als 
anys 90 amb l’intent de segregació impulsada efusivament per la 
majoria de veïns, un moviment que finalment no va fructificar per 
motius legals i que va conduir a la creació de l’actual Consell del 
Poble (2004). 

La Batllòria és un poble amb una història molt particular i amb 
una idiosincràsia social, cultural, natural, patrimonial i productiva 
molt rica que s’ha de cuidar.

L’estudi sobre la Batllòria el vam presentar amb Anna Oliver, can-
didata batllorienca a presidir el Consell del Poble la pròxima le-
gislatura. Però per fer l’estudi ens va ajudar molta més gent, bat-
lloriencs i batllorienques que no van dubtar a l’hora d’afegir-s’hi, 
persones inquietes, conscients de la singularitat del seu poble i  
sempre amb l’ànim de millorar-lo. 

Pròxims estudis:
passades les eleccions

El barri de Sant Ponç

El barri de la Força

El barri del turó de la Mare de 
Déu del Puig

El barri dels Esports



CUP SANT CELONI i LA BATLLÒRIA
Candidatura d’Unitat Popular

www.santceloni.cup.cat 
Instagram, Twitter, Facebook i Youtube  

@cupsantceloni

1 MAIG: Dia Internacional del Treballador 
Taller de murals, acte polític amb parlaments  concert i dinar popular.

3 maig: “Tenim una proposta per a 
Sant Celoni i La Batllòria”

Presentació de la llista electoral i el programa polític

20 h (lloc per confirmar).

10 maig: Inici campanya 
Vine a penjar el primer cartell amb nosaltres!

11 maig: La Batllòria es mou 
12 h Acte a la pedra de la Pau

18 maig: Acte central

21 maig: Acte electoral

23 maig: Acte final

“Tenim un projecte per a Sant Celoni i la Batllòria que permetrà millorar 
la vida de la majoria de la gent, visqui on visqui, n’estem convençuts!”

Mariona Pascual, alcaldable per la CUP


